
 
Munkebo, den 27. februar 2024 

  
Generalforsamling 
Antennelaug 78 Øst 

 
Tilstede, bestyrelsen – Ove Thomsen, 3 medlemmer. 
Dagsorden 

1. Valg af dirigent  
Christian blev valget enstemmig  

 
2. Formandens beretning 

Godkendt 
Referat vedhæftet 
 

3. Aflæggelse af regnskab 
Godkendt  
 

4. Indkomne forslag 
Bestyrelsen stiller følgende forslag: 
Ethvert medlem kan udmeldes af foreningen med skriftligt varsel pr. løbende 
måned + 30 dage. 
Udmeldelse af foreningen berettiger ingensinde til udbetaling af andel, indbetalt 
bidrag, opsparet formue eller af noget andet beløb. 
Forslag godkendt alle deltager. 
 

5. Valg: A. Bestyrelsesmedlemmer lige årstal 
 Niels-Jørn Kirkebæk 
 Ove Thomsen 
 Knud Christian Jensen 
B. Bestyrelses suppleant  
 Per Møller Hansen 
 Helge Duif 

 
C. Billagskontrollant 

 Per Friis 
 Ole Kjærsgård 

  
D. Billagskontrollant suppleant 
Alle poster genvalgt 
 Reynir Johansson 

 
6. Eventuelt 

Ingen kommentar 
 
Bestyrelsen. 

  



 
Beretning for 2023 

Et godt år er nu igen gået for foreningen. 
Vi har nu i år valgt at holde generalforsamling her i vores egne lokaler – tænkte efter sidste 
generalforsamling, at vi godt kunne være her. 
 
Efter vores sidste generalforsamlingen den 28. februar 2023, havde vi vores første møde i 
bestyrelsen den 23. maj 2023, hvor bestyrelsen konstituerede sig med mig som formand 
 
Formand  Niels-Jørn Kirkebæk 
Kasserer  Jens Tranekjer 
Næstformand Ove Thomsen 
Sekretær  Steen B. Østergård 
Bestyrelsesmedlem Christian Jensen 
 
I den anledning vil jeg sige mange tak til Ove Thomsen, for 42 år som formand for 
Antenneforening 78 Øst. 
Du har lagt et kæmpearbejde i foreningen, som i dag står godt rustet til alle de udfordringer 
der kommer. Tak endnu en gang. 
 
Nyt økonomisystem 
I forbindelse med at regeringen har besluttet at alle bilag skal være digitale, fik vi i løbet af 
oktober installeret et nyt økonomisystem ” Uniconta”. 
Det har lige taget lidt tid og udfordringer at få det implementeret, men nu går det fint og 
kasseren er glad for det nye system.  
 
Fald i medlemstallet for flow TV 
Vi mærker nu en stigende tendens mod streaming frem for almindelig flow-TV som vi har 
kendt det siden foreningen blev oprettet. 
Den udvikling vil fortsætte idet undersøgelser viser at det er folk i alderen +50 der især 
benytter sig af flow-TV, mens de yngre generationer benytter streaming. Undersøgelser viser 
især også at streaming er det dominerende om 10-15 år, nogle mener allerede om 5 år. 
 
Udvikling TV 
              jan-22      mar-22     apr-22     jan-23    mar-23    un-23    aug-23    feb-24 
 
Pakke 1  713           736          734         713         702        690         686        668 
Pakke 2   267           310          304         267         266        254        248        228 
Pakke 3       81             95            92           81           83          79          77          82 
Vip                6               6              6             6             6            6            6            6 
Ialt          1067         1147        1136        1067       1057      1029     1017        984 
  



 
 
Medlemmer med internet 
                                                             Heraf internet only 
30-06-2020   887 
30-09-2020   879 
31-03-2021   886 
30-06-2021   895 
31-03-2023   871 
05-04-2023   871 
07-05-2023  876     219 
27-08-2023                878                            229 
01.02.2024                    860                                       231 
 
Internettet  
Det er således internettet vi i foreningen skal koncentrere os om i fremtiden. 
Kan lige nævne at det i år er 25 år siden det blev etableret. 
Vi skal have et godt og stabilt net, hvilket bliver fokusområdet fremad rettet. 
Nuværende belastning og internetforbindelse: 
 

Max. belastning august-2016:   0,57 Gbit 
Max. belastning august-2017:   0,76 Gbit 
Max. Belastning august-2018:   1 Gbit 
Max. Belastning august-2019:  1 Gbit 
Max. Belastning august-2020:   1,4 Gbit (fordobling på 3 år) 
Max. Belastning august-2021:  1,8 Gbit 
Max. Belastning august-2022:  2,3 Gbit 
Max. Belastning april-2023:   3 Gbit (fordobling på 3 år) 
   
Nuværende internetforbindelse er på 5 Gbit, den vil her i februar blive hævet til 10 Gbit. 
Belastningen ligger på 400 til 800 Mbit ved max.  Anlægget kan klare 1200 Mbit 
Hastigheden kan godt øges til 1000 Mbit Down stream og 200-500 Mbit Up stream. 
Dette kræver lidt ændringer i anlægget, hvilket vi vil arbejde videre på i 2024 
 
Forlængelse af samhandelsaftalen med Norlys 
I efteråret 2023 forlængede vi vores samhandelsaftale med Nordlys frem til 31.12.2024 og der 
er 12 måneders opsigelse, så den gælder til og med udgangen 2025. 
Vi er fint tilfredse med at Norlys, nu har ansvaret ud over service på anlægget også har 
ansvaret for oprettelse, opkrævning – kanalændringer m.m. Det har lettet kassereren meget. 
  



 
Service kontrakt med Infowise. 
Foreningen har også indgået en beredskabsaftale, der sikrer i tilfælde af fejl, påbegyndes 
fejludbedring inden for en aftalt respondstid. Med responstid menes det tidsrum, der 
maksimalt må gå før fejlfindingen, er påbegyndt, enten på vores adresse eller via remote 
opkobling. 
Infowise står også for den daglige support af vores brugere. 
 
 Renoveringer 
I 2023 har vi fået renoveret node 8 og fået udskiftet samtlige D- forstærkere, hvilket 
understøtter fuld overvågning og hermed hurtigere fejlsøgning – pris kr. 276.256, - ekskl. 
Moms. 
 
Ligeledes er node 6 renoveret på samme måde til en pris på kr. 176.539, - ekskl. Moms 
Begge noder understøtter nu 1200Mhz, og kan indgå i en senere udbygning til 1200 Mhz 
Docsis 3,1 
 
Og som nævnt tidligere er vi ved at få etableret en 10. Gbit internetforbindelse. 
 
I løbet af foråret vil foreningen får tilbud på de resterende 8 stk. node, med henblik på en 
samlet renoveringsplan, så vi på et tidspunkt og kan komme op på at køre 1200 Mhz og 
Docsis 3.1 som tidligere nævnt. 
 
Medlemskab af forening 
78 øst har i mange år været medlem af FDA, Forenede Danske Antenneanlæg, en 
interesseorganisation for antenneanlæg. Prisen for dette medlemskab har været kr. 27.000, - 
årligt. 
Vi har opsagt medlemskabet pr. 31.12.2023 og indmeldt foreningen i A 2012, som er en 
kollegial forening for antenneforeninger som holder øje med hvad der sker på 
antenneforeningernes område og giver råd og vejledning. Kontingentet er her kr.3600,-  
Har nu også tegnet følgende forsikringer: 
  

• Lovpligtig arbejdsskadeforsikring 
• Netbank forsikring 
• Cybercrimeforsikring 

 
Kamera i masten 
Det analoge kamera i antennemasten er gammel og ude af drift og har været det i længere tid. 
Så har der været arbejdet på at få opsat et nyt digitalt kamera, som kunne summe rundt og 
visse billeder af hvad der sker i området; især på Odense Havn (Lindø) hvor der sker en 
rivende udvikling -til en pris på 30.000, - ekskl. Moms. 
Der var søgt sponsorstøtte og økonomien var på plads. 
Men så kom der en besked fra Odense havn om, at vi ikke måtte opsætte kameraet, således 
det kunne vise billeder ud over Odense havn området og vi ville blive politi anmeldt hvis vi 
opsatte kameraet. Så det blev ikke til noget – lidt ærgerligt 



 
 
Markedssituationen 
I 2023 har YouSee kravet lysleder ned i hele byen, og der er kommet stigende konkurrence på 
levering af TV og internet. 
Derfor er der meget vigtigt, at foreningen løbende tilpasse sig udviklingen med hastighed og 
båndbredde og ikke mindst har et hurtig og driftssikkert anlæg uden udfald. 
 
Internet og TV-priser stiger i 2024 
Internettet er fra 1. januar steget med kr. 10,- til kr. 120,- pr måned. 
 
Vi har fået følgende priser fra Nordly: 
Stigning i pakke 1 er fra kr. 225, - til kr. 271,-   kr. 46,- pr måned 
Stigning i pakke 2 er fra kr. 528,- til kr. 549,-   kr. 21,- pr måned 
Stigning i pakke 3 er fra kr. 799,- til kr. 821,-   kr. 22,- pr måned 
 
Norlys kan som noget nyt tilbyde medlemmerne gratis optagelse i skyen (denne funktion har 
tidligere kostet kr. 30,- pr. mdr.), samt et arkiv på Nabokanalerne. 
Optagelserne kræver Norlys Play appen. 
Priser på Norlys Vælg Selv 10, 20 og 30 fastholdes – så ingen stigning her 
 
Ny lejer på vores kontor 
Efter at Munkebo Lokal-tv mere eller mindre har ophørt deres virke, og ikke bruger deres 
tidligere lokale, har vi været på udkig efter nogle mindre lokaler. 
Det har midlertidigt ikke været muligt at finde lokaler i den rigtige størrelse og udformning som 
vi gerne vil have. 
Efterfølgende fik vi en henvendelse fra Fionia TV fra Nyborg, som havde hørt om foreningens 
store lokaler, og som gerne ville leje sig ind og dele lokale med foreningen. 
Nu er der lavet en aftale og kontrakt med opstart 1. februar 2024, og de er flyttet ind. 
 
Tak til bestyrelsen 
Inden jeg nu slutter, vil jeg sige en stor tak til bestyrelsen, for et rigtig godt samarbejde 2023.  
Det har været en fornøjelse, som ny formand at arbejde sammen med jer. 
 


